
Sammanställning av inkomna yttranden - informationssäkerhetspolicy 
  
Generell information/läsanvisning 
Synpunkter gällande stavfel, förslag på formuleringar etc har inte tagits med i denna sammanställning. För att ta del av samtliga synpunkter, se yttrandena i 
sin helhet. Dessa finns i Platina, under ärende 19KS494. 
  

Nämnd/bolag Kontaktperson Yttrande Kommentar 

Gavle fastigheter (GAVLIA-
koncernen). 

magnus.sandberg@gavlefastigheter.se Säkerhetssamordnare, IT-strateg och 
Systemförvaltare inom GAVLIA har nu 
gemensamt gått igenom denna policy och 
har inget att invända. 

  

Gävle Energi AB Inger Brodin, 026-172675 Synpunkter finns gällande formuleringar, 
stavfel etc. (se yttrandet).  
------------------------------------------------- 
Ta upp frågan generellt om det alltid är 
lämpligt att en kommunal policy alltid 
automatiskt ska omfatta kommunens bolag. 
  
  

Synpunkterna beaktade, se ny version 
av policyn. 
-------------------------------------- 
Bör vi skriva om i denna policy så att 
det istället står att bolagen i 
ägardirektiv ska åläggas att ta fram en 
egen policy anpassad för sina 
verksamheter men att den är i linje 
med denna? 
  

Jävsnämnden Filip Henriksen Styrning och stöd har begärt remiss 
avseende förslag till ny policy för 
informationssäkerhet. Jävsnämnden har 
inga synpunkter på policyn och 
lämnar den därför utan erinran. 

  

Kultur- och fritidsnämnden Eva Jackson (sektorchef)/ Jenny Blomberg 
(nämndsamordnare och utredare) 

Synpunkter finns gällande formuleringar, 
stavfel etc. (se yttrandet).  
------------------------------------------------- 

Synpunkterna beaktade, se ny version 
av policyn. 
-------------------------------------- 



I övrig ställer sig Livsmiljö Gävle positiva till 
de revideringar som gjorts i policyn samt 
tillförandet av krav på årlig rapportering till 
nämnd och bolagsstyrelse. 
  

Samhällsbyggnadsnämnden Eva Jackson (sektorchef)/ Jenny Blomberg 
(nämndsamordnare och utredare) 

Samma yttrande som kultur- och 
fritidsnämnden ovan. 

  

Kommunstyrelse       

Överförmyndarnämnd Anu Sundin (Tf enhetschef). Synpunkter finns gällande formuleringar, 
stavfel etc. (se yttrandet).  
------------------------------------------------- 
Informationssäkerhet är ett mycket viktigt, 
ofta bortprioriterat arbetsområde 
som behöver både uppmärksammas och 
förtydligas. Dels ställer lagstiftningen krav 
på informationssäkerhet i vissa 
verksamheter, dels ställer den krav på 
hantering av vissa typer av uppgifter i 
samtliga verksamheter. 
Dessutom kan respektive organisation, 
såsom kommunfullmäktige, besluta om 
informationssäkerhetskrav som är striktare 
än kraven som följer av lagstiftningen. 
  
Policyn syfte 
Det bör förtydligas om den nya policyn ska 
gälla utöver lagstiftning eller endast när 
lagstiftning inte är tillämplig. De fyra sista 
styckena i avsnittet kan tolkas som att det i 
situationer när lagstiftningen gäller ska 
policyn inte tillämpas. 

Synpunkterna beaktade, se ny version 
av policyn. 
-------------------------------------- 



  
Roller och ansvar 
För nämnder som i huvudsak eller endast 
består av myndighetsutövande 
kärnverksamhet är det en stor utmaning att 
utse representanter eller kontaktpersoner 
för olika frågor, med ansvar att arbeta med 
arbetsområden som helt ligger utanför den 
egna kärnverksamheten och kompetensen. 
För att utse en kontaktperson för frågor 
avseende informationssäkerhet behöver 
överförmyndarnämnden (med 6 stycken 
anställda personal) extra resurser eller en 
externt utsedd kontaktperson med uppgift 
att arbeta över flera nämnder med 
frågorna. 
  

Valnämnd       

Omvårdnadsnämnd Magnus Höijer (sektorchef). Synpunkter finns gällande formuleringar, 
stavfel etc. (se yttrandet).  
------------------------------------------------- 
Välfärd har i övrigt inga synpunkter på 
förslaget för informationssäkerhetspolicy 
mer än att den är tydlig och välformulerad. 

Synpunkterna beaktade, se ny version 
av policyn. 
-------------------------------------- 

Arbets- och 
funktionsrättsnämnd 

Magnus Höijer (sektorchef). Samma yttrande som 
Omvårdnadsnämnden ovan. 

  

Socialnämnd Magnus Höijer (sektorchef). Samma yttrande som 
Omvårdnadsnämnden ovan. 

  



Utbildningsnämnd Thomas Hartikainen (sektorchef). Synpunkter finns gällande formuleringar, 
stavfel etc. (se yttrandet).  
------------------------------------------------- 
Önskar en redovisning över uppföljning av 
implementering av nuvarande 
informationssäkerhetspolicy (efterlevnad) 
och efterlevnad/tillämpning av antagna 
riktlinjer. 
  
Strategier för att nå målen 
Klassificering av information är ett väldigt  
omfattande arbete och förutsätter stöd i 
form av kompetens från Styrning och stöd. 
  
Många av de åtgärder (för att leva upp till 
kraven i ISO 27001 och 27002) som ska 
genomföras handlar om övergripande 
kontroll inom områden som personal, 
driftsäkerhet, hantering av lagringsmedia, 
fysiska lokaler och internrevision. Områden 
som kommunstyrelsen ansvarar för. 
Kommunstyrelsens riktlinjer blir helt 
avgörande för Utbildning Gävles möjlighet 
att nå upp till kraven. Bedömningen är att 
utan ett samordnat kommunövergripande 
arbete kommer det vara väldigt svårt att nå 
upp till standarden. 
  
Medvetenhet och utbildning/fortbildning 
vad gäller informationssäkerhet är av 
särskild vikt att det genomförs skyndsamt 
eftersom anställda som bryter mot policyn 
riskerar arbetsrättsliga påföljder 

Synpunkterna beaktade, se ny version 
av policyn. 
-------------------------------------- 



(nuvarande och föreslagna policyn). Utan 
ett samordnat kommunövergripande 
arbete kommer det att vara svårt att uppnå 
detta. 
Det kommer att krävas en fördjupad 
utbildningsinsats till cheferna då det 
framstår som helt centralt för 
implementeringen av policyn. 
  
En stor del av förutsättningarna ges från 
kommunstyrelsens riktlinjer och 
underliggande rutiner och instruktioner. 
  
Roller och ansvar 
I samband med att KF antar policyn behöver 
de även anslå lämpliga resurser för dess 
genomförande (såväl personella som 
finansiella). Resurserna kommer vara 
avgörande för att policyn kommer kunna 
genomföras. 
  
Det bör framgå i de kommunövergripande 
riktlinjerna för informationssäkerhet med 
vilka resurser och med vilken tidsram 
strategierna i policyn ska uppnås. 
  
Informationssäkerhetssamordnarens roll 
och mandat behöver beskrivas mer 
detaljerat. Vilka personella och ekonomiska 
resurser 
informationssäkerhetssamordnaren 
förfogar över bör också framgå. Det bör 
även förtydligas vilket stöd 



informationssäkerhetssamordnaren 
kommer kunna ge HR-avdelning och chefer 
för att avgöra när 
informationssäkerhetsregelverket brutits på 
sådant sätt att det medför arbetsrättsliga 
påföljder.  
  
Uppföljning och rapportering 
Det är helt avgörande att 
implementeringen av policyn och 
implementeringen av riktlinjerna ingår i 
såväl uppföljning som rapportering. Policyn 
borde fastslå med vilken frekvens en 
kommungemensam uppföljning ska ske och 
i vilket verksamhetssystem. 
  
Omfattning 
Man tolkar policyn som en ambition att 
samordna arbetet med dataskydd och 
informationssäkerhet. Erfarenheterna av 
dataskyddsarbetet är att det är tids- och 
resurskrävande och fodrar ett tydligt 
mandat från sektorsledningen. 
Informationssäkerhetsarbetet bedöms 
komma kräva mer omfattande resurser än 
dataskyddsarbetet och därmed kommer 
även behovet av  samordning att öka. 
  
Det finns uppenbara samordningsvinster 
mellan klassificering av 
informationstillgångar och framtagandet av 
en processorienterad 
dokumenthanteringsplan och 



arkivredovisning. Det är därför viktigt att 
kommungemensamma beteckningar och 
verksamhetssystem används, vilket kräver 
samordning. 
  
  
  

Gävle Hamn AB       

AB Gavlegårdarna       

Gävle Parkeringsservice AB       

Gavle Drift och service 
(GAVLIA-koncernen) 

      

Gästrike Vatten       

  


